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W zorganizowanym na Uniwersytecie Warszawskim spotkaniu z Przewodniczącą KRASP Prof. dr 
hab. Katarzyną Chałasińską—Macukow, udział wzięli członkowie Rady Wykonawczej KDBASP 
oraz dyrektor Biblioteki Uniwersyteckiej w Warszawie Ewa Kobierska-Maciuszko.  

Celem spotkania było zaprezentowanie działalności KDBASP w kontekście bieżącego 
funkcjonowania Uczelni oraz wskazanie problemów, w których rozwiązaniu wsparcie KRASP jest 
szczególnie ważne. Wśród spraw, w których szczególnie liczmy na bliską współpracę z KRASP 
są kwestie związane z przygotowywaną nowelizacją ustawy Prawo o szkolnictwie wyższym. 
Przewodnicząca RW KDBASP Ewa Dobrzyńska-Lankosz przypomniała te zapisy Ustawy, 
o których zmianę występowaliśmy wielokrotnie (sprawa zatrudnienia / powołania dyrektora 
biblioteki, jednolite uregulowanie prawa do 36 dniowego urlopu przez starszych bibliotekarzy 
i kustoszy), oraz sprawy nowe (jak np. możliwość wprowadzenia do Ustawy zapisów dotyczących 
odrębnych zasad czasu pracy dla pracowników nie będących nauczycielami akademickimi, co 
pomoże w usprawnieniu funkcjonowania bibliotek na wielu uczelniach). Omówiono też wady 
obowiązującego Rozporządzenia płacowego, zwracając uwagę na uciążliwość zapisów 
dotyczących wymogów kwalifikacyjnych dla grupy st. bibliotekarzy i kustoszy (brak zasad 
delegowania na praktykę, obowiązek uzupełniania kwalifikacji bez względu na wiek), jak również 
na brak możliwości zaszeregowania uposażenia kustoszy wg XVII kategorii, co jest zgłaszane 
raczej jako postulat o charakterze prestiżowym, niż realne obciążenie budżetów Uczelni. 
Przewodnicząca KRASP wykazała duże zainteresowanie i zrozumienie dla zgłaszanych spraw, 
obiecując wsparcie w ich rozwiązaniu. 

Dyrektor Artur Jazdon przedstawił efekty prac nad realizacją projektu Analiza funkcjonowania 
polskich bibliotek naukowych, wskazując, że mogłyby one już dzisiaj być wykorzystywane do 
celów porównawczych (np. rankingi, akredytacje). Temat ten wzbudził duże zainteresowanie 
Przewodniczącej KRASP, która uznała, że szersza informacja o Ankiecie i jej wynikach powinna 
być przedstawiona Prezydium KRASP, szczególnie w aspekcie planowanego spotkania 
poświeconego problemom kosztochłonności kierunków studiów. 

Dyrektor Jolanta Stępniak przedstawiła problemy związane z tworzeniem bibliotek cyfrowych oraz 
repozytoriów szkół wyższych. Dyskusja uczestników spotkania dotyczyła przede wszystkim 
warunków udostępnia w wersji elektronicznej doktoratów (przypomniano Uchwałę KRASP z 2005 
roku, dotycząca potrzeby jednolitej interpretacji zasad udostępnia prac doktorskich) oraz 
czasopism wydawanych przez uczelnie. Niekorzystne i niejasne zapisy prawa autorskiego oraz 
brak wsparcia środowiska dla idei otwartego dostępu do wersji elektronicznych dokumentów — te 
kwestie uczestnicy spotkania wskazywali, jako czynniki szczególnie ograniczające szybką 
rozbudowę repozytoriów i bibliotek cyfrowych. Prof. Chałasińska-Macukow uznała przedstawione 
zagadnienia za ważne dla wszystkich Uczelni. Wskazała, że w ograniczenia, jakie spowodował 
światowy kryzys finansowy, mogą pozytywnie wpłynąć na idę upowszechniania publikacji 
elektronicznych (edycja elektroniczna może być tańsza dla czasopism uczelnianych). Odnośnie 
ujednolicenia zasad udostępnia wersji elektronicznej doktoratów uznała za celowe pozyskanie 
interpretacji odpowiednich zapisów prawa autorskiego w tym zakresie i dyskusję na ten temat 
w gronie Prezydium KRASP.  

Spotkanie trwało ponad godzinę i choć nie udało się zapewne poruszyć wielu kwestii, to jednak 
wydaje się, ze najważniejsze dla naszego środowiska sprawy zostały przynajmniej 
zasygnalizowane podczas spotkania i w przekazanych Przewodniczącej KRASP materiałach, 
a zainteresowanie i przychylność z jaką Przewodnicząca  KRASP Prof. dr hab. Katarzyna 
Chałasińska—Macukow, odniosła się do przedstawionych zagadnień pozwala mieć nadzieję na 
dobrą współprace KDBASP z KRASP również i w tej kadencji władz Uczelni. 
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